
Protokół   
z XXVI Sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 30 grudnia 2008r. 
 

Obrady otworzyła o godzinie 15:45 Przewodnicząca Rady Gminy, Radna Lesińska, która 
stwierdziła, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. Następnie powitała zebranych gości, 
Radnych i pracowników Urzędu Gminy.  

W sesji wzięło udział 13 Radnych z 15 wchodzących w ustawowy skład Rady Gminy, 11 
Sołtysów oraz: 

Wójt Gminy Kleszczewo - Bogdan Kemnitz 
Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 
Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 
Radca Prawny – Anna Woźniak – Tyczka 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie – Agnieszka Kordacka 
Kierownik Zakładu Komunalnego w Kleszczewie – Marek Jabłoński 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie – Mirosława Radzimska 
Członek GKRPA – Kazimierz Kłosowicz 
Członek GKRPA – Zbigniew Bystry 
Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie – Tomasz Pawlicki 
Wicedyrektor Zespołu Szkół w Tulcach – Ewa Bac-Ksycka 
Radny Rady Powiatu Poznańskiego – Wojciech Perdoch 
Radny Rady Powiatu Poznańskiego – Krzysztof Krauze 
Radna Rady Powiatu Poznańskiego – Barbara Czerniejewska 
Koordynator projektu „Nowa Rola” – Katarzyna Bordziuk 
  
Przed przejściem do ustalonego porządku obrad Przewodnicząca Rady poprosiła 

przedstawiciela Stowarzyszenia B-4  p. Katarzynę Bordziuk o zaprezentowanie projektów unijnych, 
z których mogą skorzystać mieszkańcy gminy. Pani Bordziuk wyjaśniła, że ruszył projekt z 
Europejskiego Funduszu Społecznego skierowany do osób odchodzących z rolnictwa 
zamieszkujących na terenach wiejskich województwa wielkopolskiego, zainteresowanych 
poszerzeniem swoich kwalifikacji. Istnieje możliwość zrealizowania bezpłatnych szkoleń 
komputerowych oraz wybranych szkoleń zawodowych(np. kurs prawa jazdy, obsługi wózków 
widłowych). Szczegółowe informacje oraz dane kontaktowe zostały zamieszczone na ulotkach(w 
załączeniu) i przekazane dla sołtysów.  

 Po przedstawieniu  powyższej informacji Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji 
porządku  obrad, informując o konieczności zmiany porządku obrad poprzez dodanie punktów 13a i 
13b dotyczących kolejno podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Miastu Poznań pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na przeprowadzenie w latach 2009-2011 badań dotyczących 
funkcjonowania i kierunków rozwoju poznańskiego obszaru metropolitalnego oraz rozpatrzenia 
skargi złożonej przez Panią  Beatę Kalinowską. Pani Przewodnicząca  przypomniała, że o 
propozycji  zmiany porządku radni informowani byli podczas posiedzeń komisji, po czym poddała 
porządek posiedzenia pod głosowanie. 

W momencie głosowania na sali obecnych było 13 Radnych. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:        13 
                             Przeciw:        0 

Wstrzymało się:       0 
Porządek obrad został zmieniony. Zmiany zaznaczone są kursywą. 

   
Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
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3. Przyjęcie  protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Budżet gminy na 2009r. 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  
c) odczytanie opinii komisji stałych Rady Gminy 
d) odczytanie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków komisji oraz Regionalnej 

Izby Obrachunkowej  oraz przedstawienie autopoprawek do projektu budżetu, 
e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami oraz przegłosowanie poprawek, 
f) głosowanie nad projektem uchwały. 

6. Sprawozdanie z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych za 2008r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych na 2009r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r. 
9. Podjecie uchwały  w sprawie wydatków gminy, które nie wygasają w 2008r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy 
11. Podjęcie uchwały  w sprawie  ustalenia  najniższego wynagrodzenia zasadniczego w  I kategorii 

zaszeregowania oraz wartości jednego punktu dla potrzeb sporządzenia miesięcznych stawek 
wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy.    

12. Podjecie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego z Gminą Swarzędz w zakresie 
lokalnego transportu zbiorowego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Kleszczewo 
w    przedmiocie zmiany  granic Gminy. 

13a.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Miastu Poznań pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej na przeprowadzenie w latach 2009-2011 badań dotyczących funkcjonowania i 
kierunków rozwoju poznańskiego obszaru metropolitalnego. 

13b.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej przez Panią  Beatę Kalinowską. 
14. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
15. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
16.  Odpowiedzi na interpelacje. 
17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie. 

     
Ad.2. 
Radni nie złożyli interpelacji.  

 
Ad.3.  
Radni nie wnieśli zastrzeżeń i uwag do protokółu z sesji XXV. Przewodnicząca Rady 

zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. W momencie głosowania 
na sali obecnych było 13 Radnych. 

Głosowało: 13 Radnych     Za:        10 
                             Przeciw:        0 

Wstrzymało się:       3 
Protokół z sesji XXV został przyjęty. 
 
Ad.4.  
W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych 

podczas XXV  sesji Rady Gminy (sprawozdanie w załączeniu).  
Ad.5. 
Przewodnicząca Rady poinformowała Radnych, że omówienie budżetu i głosowanie nad jego 

przyjęciem obędzie się zgodnie z procedurą, którą określono w punkcie 5 a - f porządku 
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posiedzenia. 
a) 
Ponieważ projekt budżetu był dokładnie omówiony podczas spotkania wspólnego wszystkich 

Komisji, p. Skarbnik odczytała kwoty zamykające kolejne działy załączonego projektu uchwały 
budżetowej.  

b)  
W dalszej kolejności Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Andrzej Ratajczak odczytał  

Uchwalę Nr SO -34/16/0952/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  w 
Poznaniu (dalej RIO) z dnia 8 grudnia 2008r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu 
Gminy Kleszczewo na 2008r., a Przewodnicząca Rady Gminy Uchwałę Nr SO-0951/64//16/2008 
Składu Orzekającego RIO  w Poznaniu z dnia 8 grudnia 2008r. w sprawie wyrażenia opinii o 
prawidłowości  prognozy  kwoty długu Gminy Kleszczewo oraz Uchwałę  Nr  SO-0951/65/16/2008 
Składu Orzekającego RIO z dnia 8 grudnia 2008r. w sprawie wyrażenia opinii   o możliwości  
sfinansowania deficytu budżetu  Gminy  Kleszczewo (opinie  stanowią załączniki do protokołu). 

c)  
W dalszym ciągu obrad Przewodnicząca Rady poprosiła o odczytanie przez 

Przewodniczących Komisji stałych opinii o projekcie  budżetu gminy na 2009r.: opinię Komisji 
Finansowo – Gospodarczej odczytała radna Lesińska, opinię Komisji Oświaty i Kultury  radna 
Kotecka, a Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  radny Lammel. Wszystkie opinie stanowią 
załączniki do niniejszego protokółu. 

d) 
Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że Wójt nie będzie odnosił się do opinii RIO i Radnych o 

projekcie budżetu, ponieważ są one pozytywne. Natomiast pani Skarbnik przedstawiła następujące 
autopoprawki wynikające ze zgłaszanych przez Radnych uwag, zgodnie z którymi: 
• W załączniku Nr 2 w planie wydatków budżetowych na 2009r. 

o w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo, rozdziale 01030 Izby rolnicze zwiększono plan o 
1.000 zł do kwoty 15.100 zł, 

o w dziale 630 Turystyka zmniejszono plan o 1.000 zł do kwoty 39.000 zł. 
• W załączniku Nr 5 w planie przychodów zakładu budżetowego zmieniono kwotę dotacji z 

kwoty 931.006 zł na kwotę 1.462.506 zł w tym wyszczególniono dotację przedmiotową w 
wysokości 931.006 zł oraz dotację celową na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji w 
kwocie 531.500 zł. 

• W załączniku nr 2c Wieloletni program inwestycyjny na lata 2009-2011 dodano w punkcie IV 
zadanie pn. Budowa kompleksu sportowego w Tulcach. 

• W załączniku Nr 2d Wydatki na programy i projekty ze środków z budżetu UE, EFTA i innych 
środków zagranicznych nie podlegających zwrotowi dopisano zadanie „Budowa kompleksu 
sportowego w Ziminie Etap I. 

e) 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Radna Sznajder zapytała o wysokość 

zaplanowanych przychodów z tytułu sprzedaży terenu inwestycyjnego, ponieważ są one niskie w 
stosunku do tego co możemy uzyskać na podstawie wyceny biegłego rzeczoznawcy. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że Regionalna Izba Obrachunkowa szczegółowo kontroluje czy 
gmina posiada w stanie mienia takie grunty, natomiast radni decydują, które z nich zostaną 
sprzedane. W załączniku dotyczącym stanu mienia zawsze występuje większa wartość, ponieważ 
zawiera on wszystkie grunty również te, które nie są przeznaczone na sprzedaż w następnym roku. 
W budżecie gminy wysokość dochodów ze sprzedaży gruntów jest szacunkowa. Przystępując do 
sprzedaży grunty są  wyceniane przez biegłego rzeczoznawcę.  

Wójt dodał, że w obecnej sytuacji jest nikła szansa by planowane w przyszłym roku grunty 
zostały w ogóle sprzedane, ponieważ od kilku miesięcy jest zastój na rynku nieruchomości. 
Sytuacja na rynku może wpłynąć na wartość jaką będzie można uzyskać ze sprzedaży gruntów, stąd 
ostrożne podejście do ich wyceny. Jeżeli zostaną zawyżone dochody i ich nie uzyskamy pojawi się 
problem z pokryciem wydatków. W związku z kryzysem należy się spodziewać, że niektóre 
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dochody mogą zostać zrealizowane w niższej wysokości. Zaplanowana po stronie wydatków część 
przedsięwzięć jest uzależniona od pozyskania środków zewnętrznych, jeżeli nie uda się ich 
pozyskać niektóre inwestycje nie zostaną zrealizowane.     

Radna Sznajder powiedziała, że budżet powinien reprezentować potencjał gminy, ponieważ 
mamy do sprzedaży 8 ha gruntów inwestycyjnych oraz działki w Tulcach. Według wyceny biegłego 
rzeczoznawcy na podstawie cen rynkowych na danym terenie znamy przybliżoną realną cenę i 
pieniądze, które powinny wpłynąć do naszego budżetu. Mamy pewien potencjał na bazie, którego 
powinnyśmy budować nasz budżet. Jeżeli uzyskamy dochody ze sprzedaży gruntów to zrealizujemy 
następujące przedsięwzięcia, a jeżeli ich nie zrealizujemy to wtedy korygujemy budżet o ustalone 
przez nas przedsięwzięcia. Zapytała, dlaczego nie ujmujemy w budżecie gminy całego potencjału, 
który mamy do sprzedaży, ponieważ na te grunty odbywają się przetargi. Nie wiemy czy wpłynie 
mniej dochodów do budżetu, co jeżeli wpłynie więcej dochodów i czy będziemy wtedy szybko 
przygotować realizację zadań inwestycyjnych, które nie są przygotowane.  

Przewodnicząca Rady przypomniała, że opinie dotyczące budżetu gminy na rok 2009 były 
pozytywne. Ponadto Komisja Finansowo-Gospodarcza spostrzegła dokładnie odwrotne działanie 
rynkowe, wskazując ,że w związku  z  kryzysem  wpływy mogą być mniejsze, dlatego uważa, że 
takie oszczędne szacowanie odpowiada zasadom logiki. Zaproponowała głosowanie, a  jego wynik  
wskaże czy ten budżet jest skonstruowany zgodnie  życzeniem większości  Radnych. Radni nie 
mieli więcej pytań. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad zaproponowanymi w punkcie 
5d autopoprawkami – zgodnie ze statutem Gminy Radni głosowali kolejno nad każdą 
autopoprawką:  

- w załączniku Nr 2 w planie wydatków budżetowych na 2009r. w dziale 010 Rolnictwo i 
łowiectwo, rozdziale 01030 Izby rolnicze zwiększenie planu o 1.000 zł do kwoty 15.100 zł, 

Głosowało: 13 Radnych     Za:       11 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      2 
Poprawka została przyjęta.  

- w załączniku Nr 2 w planie wydatków budżetowych na 2009r. w dziale 630 Turystyka 
zmniejszenie planu o 1.000 zł do kwoty 39.000 zł. 

Głosowało: 13 Radnych     Za:       11 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      2 
Poprawka została przyjęta.  

- w załączniku Nr 5 w planie przychodów zakładu budżetowego zmiana kwoty dotacji z kwoty 
931.006 zł na kwotę 1.462.506 zł w tym wyszczególniono dotację przedmiotową w wysokości 
931.006 zł oraz dotację celową na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji w kwocie 531.500 
zł. 

Głosowało: 13 Radnych     Za:       12 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      1 
Poprawka została przyjęta.  

- w załączniku nr 2c Wieloletni program inwestycyjny na lata 2009-2011 dodanie w punkcie IV 
zadania pn. Budowa kompleksu sportowego w Tulcach. 

Głosowało: 13 Radnych     Za:       12 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      1 
Poprawka została przyjęta.  
- w załączniku Nr 2d Wydatki na programy i projekty ze środków z budżetu UE, EFTA i 

innych środków zagranicznych nie podlegających zwrotowi dopisanie zadania „Budowa kompleksu 
sportowego w Ziminie Etap I. 

Głosowało: 13 Radnych     Za:       11 
                             Przeciw:       0 
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Wstrzymało się:      2 
Poprawka została przyjęta.   
f)  
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2009r.  z 

uwzględnieniem naniesionych autopoprawek. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:        9 
                             Przeciw:       1 

Wstrzymało się:      3  
Uchwała nr XXVI/195/2008 została podjęta (dokument w załączeniu). 
 
Ad. 6    
Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Mirosława 

Radzimska przedstawiła załączone do protokołu sprawozdanie z realizacji gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych za 2008r. 

 

Ad. 7 
Pani Mirosława Radzińska przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2009r., który  szczegółowo 
przedstawiany był na posiedzeniach komisji 

Ponieważ radni nie mieli uwag pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad uchwałą  w 
sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 
2009r.  

Głosowało: 13 radnych     Za:       13 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
Uchwała nr XXVI/196/2008 została podjęta (w załączeniu).  

 

Ad. 8.  
W dalszej kolejności p. Skarbnik poinformowała, iż Radni otrzymali nowy projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok bieżący. Ulega on zmianie, w stosunku do projektu 
omówionego podczas posiedzeń Komisji, w załączniku nr 2:  

• w rozdziale 60016 Drogi publiczne przeniesiono 500zł z §4300 na §4270,  
• w dziale 700 Gospodarka komunalna w §4270 zmniejszono 10zł, natomiast 

zwiększono §4300 o 10zł,  
• w rozdziale 75023 Urzędy gmin zmniejszono §4040 o 1 600zł, zmniejszono §4210 o 

4 000zł i zwiększono §4300 o 5.000 zł,  
• w rozdziale 75075 Promocja zwiększono §4170 o 600zł 
• w dziale 801 Oświata i wychowanie w rozdziale 80101 Szkoły podstawowe 

zmniejszono §3020 o 500zł, zwiększono  §4210 o  5000zł, zmniejszono §4010 o 
5 000zł, w rozdziale 80104 Przedszkola zmniejszono §4010 o 2500zł oraz zwiększono 
§4300 o 200zł, w rozdziale 80110 Gimnazja zmniejszono §4010 o 3400zł  i §4210  
zwiększono o 4000zł. 

• w rozdziale 90095 Pozostała działalność przeniesiono 1 500zł z §4260 na §4300 
Po przeprowadzonej rozmowie telefonicznej z RIO do zmiany projekty uchwały budżetowej 

na 2008 rok dodano załączniki 1a i 2c, dotyczące dochodów i wydatków z zakresu zadań 
zleconych. Łączna kwota planu z tego zakresu na 2008r. wynosi 1 810 155zł.  

RIO wskazuje, aby wykazać z czego będzie finansowany deficyt budżetowy, dlatego w treści 
uchwały §4 pkt 1 po zmianie przyjmuje brzmienie  „1. Deficyt budżetu w kwocie 2.844.126zł 
zostanie sfinansowany: 

- kredytem w wysokości 2 235 000zł 
- wolnymi środkami w wysokości 609 126zł” 
Radna Sznajder zapytała o uzasadnienie korekt w pozycjach wynagrodzeń w oświacie i 

wychowaniu. Pani Skarbnik odpowiedziała, że zmiany wynikają z różnicy z ponadwymiarowych 
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godzin pracy, wynikające ze zwolnień chorobowych nauczycieli. Jeżeli nauczyciel zachoruje to 
wtedy inny nauczyciel, który zastępuje tą osobę otrzymuje wynagrodzenie. Zostały zaplanowane 
wyższe kwoty niż były potrzebne i dlatego dokonano przesunięć. 

Ponieważ radni nie mieli więcej uwag Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:       10 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      3 
Uchwała nr XXVI/197/2008 została podjęta (w załączeniu).  
 

Ad.9. 
Następnie p. Skarbnik wyjaśniła, że w stosunku do projektu uchwały przedstawionego podczas 
posiedzeń Komisji zmianie ulegają pozycje dotyczące budowy ulic w Tulcach (+8000 zł), budowy 
drogi Krzyżowniki-Śródka (-29.280zł), zakupu wyposażenia ( + 2800zł) oraz wykonania strony 
internetowej Gminy (+3669zł). Usunięto inwestycję chodnik w Bylinie, ponieważ została zapłacona 
faktura ( - 6710 zł), natomiast dodano nową pozycję dotyczącą wykupu gruntów przy budynku 
wspólnoty w Nagradowicach i na nowych działkach w Gowarzewie ( + 13.134 zł). Nie dostarczono 
rachunku za projekt renowacji parku w Kleszczewie ( + 7000 zł)  oraz za projekt - dostosowanie 
układu funkcjonalnego lokalu komunalnego w Nagradowicach (+ 9516 zł), dlatego w dziale 900 
zwiększono kwoty na te zadania. Zapłacono część faktury za montaż iluminacji świątecznych, 
pozostała kwota zostanie uregulowana po zdemontowaniu urządzeń (– 2306 zł). W stosunku do 
zmian omówionych na Komisjach plan wydatków, które nie wygasają w 2008 roku został 
zwiększony o 5 823zł do kwoty 899 155zł.    

Radni nie mieli uwag. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:       11 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      2 
Uchwała nr XXVI/198/2008 została podjęta (w załączeniu). 
 
Ad.10.  
W dalszej kolejności p. Sekretarz poinformowała, że temat ustalenia wynagrodzenia dla Wójta 

Gminy był omówiony podczas posiedzeń Komisji. Omawiana uchwała przewiduje podwyżki w 
wysokości 5% i będzie miała zastosowanie od dnia 1 stycznia 2009 roku. W budżecie gminy na 
2009 rok zostały zaplanowane podwyżki  wynagrodzeń dla pracowników w wysokości 5% od dnia 
1 stycznia i 5% od 1 września. 

Ponieważ Radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 
głosowanie.  

Głosowało: 13 Radnych     Za:        9 
                             Przeciw:       1 

Wstrzymało się:      3 
Uchwała nr XXVI/199/2008 została podjęta (w załączeniu). 
 
Ad.11.  
Przewodnicząca Rady przypomniała, że na temat ustalenia najniższego wynagrodzenia 

zasadniczego w I kategorii zaszeregowania oraz wartości jednego punktu dla potrzeb sporządzenia 
miesięcznych stawek wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych 
gminy dyskutowano na posiedzeniach Komisji.  

Pani Sekretarz wyjaśniła, że ten temat jest podejmowany po raz ostatni, ponieważ z dniem 01 
stycznia 2009r.  będą go regulowały inne akty prawne, jakimi będą regulaminy wynagradzania. 
Uchwała powoduje wzrost o 5% najniższego wynagrodzenia pracowników jednostek 
organizacyjnych gminy objętych ta uchwałą i wzrost o 5% wartości punktu. Uchwała będzie miała 
zastosowanie od dnia 1 stycznia 2009 roku. 

Radni nie mieli pytań. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:       11 
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                             Przeciw:       0 
Wstrzymało się:      2 

Uchwała została podjęta z numerem XXVI/200/2008 (w załączeniu). 
 

Ad.12.  
Pani Sekretarz poinformowała, że projekt porozumienia omawiany na Komisjach uległ 

zmianie związku z zabezpieczeniem interesów gminy. W §1 za  słowami linią nr S4 określono 
dokładnie trasę Swarzędz-Tulce, a całe zadanie dotyczy trasy od granic Swarzędza do pętli 
autobusowej przy ul. Pocztowej w Tulcach, natomiast w §5 zmodyfikowano zapis (dokument w 
załączeniu). Propozycja zmian została przedstawiona Radzie Miejskiej Swarzędza, która podjęła 
uchwałę akceptując porozumienie. 

Radna Sznajder zauważyła, że z treści uchwały wynika, iż Gmina Swarzędz będzie nam 
narzucać opłaty za przejazd oraz może ustalić minimalną liczbę kursów. Pani Sekretarz wyjaśniła, 
że Rada Miejska w Swarzędzu będzie proponować stawki na podstawie przedstawionej kalkulacji 
za koszt 1 wozokilometra, dzienną liczbę kursów, dzienną liczbę wozokilometrów, a Gmina będzie 
ją akceptować lub nie. Natomiast projekt uchwały przedstawiony przez Gminę Swarzędz dotyczy 
aktualnej liczby kursów. Jeżeli ilość kursów nie będzie nam odpowiadać to będziemy wnioskować 
o ich zmniejszenie, a jeśli nie będzie możliwości porozumienia się w tych kwestiach to istnieje 
możliwość wypowiedzenia porozumienia. Radna Kotecka dodała, że na wspólnej Komisji 
dyskutowano za utrzymaniem choć części kursów, aby zapewnić dojazd i powrót osobom, które 
uczą się i pracują w Swarzędzu. Warunki określone w porozumieniu nic nie wymuszają na gminie, 
jeżeli koszty finansowe okażą się zbyt duże to będzie trzeba zastanowić się nad innym 
rozwiązaniem.  

Ponieważ Radni nie wnieśli więcej uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 
głosowanie.  

Głosowało: 13 Radnych     Za:       10 
                             Przeciw:       1 

Wstrzymało się:      2 
Uchwała nr XXVI/201/2008 została podjęta. 
 
Ad.13.  
Pani Sekretarz przypomniała, że podczas konsultacji na poprzednich komisjach w sprawie 

wyboru trybu przeprowadzenia konsultacji w sprawie zmian granic Gminy  radni wybrali formę 
ankiety konsultacyjnej. Projekt omówiony został na wspólnych posiedzeniach komisji.  Obecnie 
Zwróciła uwagę aby w projekcie uchwały, w załączniku nr 2 nanieść poprawki, bowiem  w pytaniu 
mylnie wpisano „polegającym”, winno być „polegającą”. Zmieniono zapis w nawiasie na 
„załącznik nr 1 do uchwały przedstawiony na odwrocie ankiety”, aby ankieta była bardziej czytelna 
dla mieszkańców. 

Radni nie mieli pytań. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:        9 
                             Przeciw:       1 

Wstrzymało się:      3 
Uchwała została podjęta z numerem XXVI/202/2008 (w załączeniu). 
 
Ad.13a.  

Pani Sekretarz poinformowała że projekt uchwały w sprawie udzielenia Miastu Poznań 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej na przeprowadzenie w latach 2009-2011 badań 
dotyczących funkcjonowania i kierunków rozwoju poznańskiego obszaru metropolitalnego był 
referowany przez Wójta na komisjach, gdzie szczegółowo omówiono ten temat. Jeżeli radni 
mają jeszcze jakieś pytania do Pan Wójt udzieli  na nie odpowiedzi. Ponieważ radni nie mieli 
pytań Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:       12 
                             Przeciw:       0 
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Wstrzymało się:      1 
Uchwała została podjęta z numerem XXVI/203/2008 (w załączeniu). 
 
Ad.13b.  
Przewodnicząca Rady przypomniała, że temat ten był omawiany na Komisjach. Pani 

Sekretarz wyjaśniła, że wpłynęła skarga na Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Kleszczewie, którą zgodnie z Kodeksem postępowania administracyjnego rozpatruje Rada Gminy. 
Komisje Rady Gminy zapoznały się szczegółowo z informacją dotyczącą pomocy udzielonej 
skarżącej,  przedstawioną przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej  panią Radzimską  i 
uznały skargę za niezasadną. Skarżąca zostanie o tym szczegółowo poinformowana odrębnym 
pismem przez Przewodniczącą Rady Gminy .  

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:       13 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
Uchwała została podjęta z numerem XXVI/204/2008 (w załączeniu). 
Przewodnicząca Rady dodała, że dla tej  rodziny nadal będą podejmowane  działania 

zmierzające do  rozwiązania  zauważonych  problemów . 
 
Ad.14.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że posiedzenia Komisji były wspólne, dlatego radni są 

poinformowani o tematyce posiedzeń i przeszła do następnego punku posiedzenia. 
 

Ad.15.  
Wójt powiedział, że od poprzedniej sesji minęły dwa tygodnie i przedstawił informacje z 

działalności międzysesyjnej: 
- odbyło się spotkanie wigilijne w ZS w Tulcach, podczas którego można było przekonać się 

o umiejętnościach zarówno dzieci jak i  pedagogów tej placówki, 
-  odbyła się uroczystość 50-lecia ślubu czterech par(16.12) 
-  został zakupiony samochód Volkswagen Caddy dla Zakładu Komunalnego 
-  wszyscy mieszkańcy otrzymali zestaw materiałów informacyjnych dotyczących naszej 

gminy 
  

Ad. 16. 
Radni nie złożyli interpelacji. 
 
Ad. 17. 
Radni nie mieli pytań. 
 
Ad. 18. 
Przewodnicząca Rady zamknęła obrady o godzinie 18:10. 
 
Protokołowała:           Za zgodność z przebiegiem obrad 
Agata Hoffmann                  Przewodnicząca Rady Gminy 
      
            Ewa Lesińska  

 


